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[Tredje næstformand] 

de ønsker skriftligt at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en kabel- 

lov. 
(Beslutningsforslag nr. B 60). 

Medlemmer af Folketinget Kinch-Jensen 
(VS), Albrechtsen (VS) og Elisabeth Bruun 
Olesen (VS) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om begræns- 
ning i brugen af klorfluorkarboner. 

(Beslutningsforslag nr. B 61). 

Medlemmer af folketinget Albrechtsen 
(VS), Elisabeth Bruun Olesen (VS) og 
Kinch-Jensen (VS) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om genopret- 
ning af havmiljøet. 

(Beslutningsforslag nr. B 62). 

Medlemmer af folketinget Tommy Dine- 
sen (SF), Agerschou (SF), Carsten Andersen 
(SF), Birthe Hansen (SF), Ole Henriksen 
(SF) og Ebba Strange (SF) har meddelt mig, 
at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændret 
og styrket bedriftssundhedstjeneste (BST). 

(Beslutningsforslag nr. B 63). 

Jeg skal foreslå, at den af arbejdsministe- 
ren den 20. november givne redegørelse om 
en offensiv arbejdsmarkedspolitik (R 9) sæt- 
tes til forhandling fredag den 12. december. 
Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
dette forslag som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Jeg skal oplyse, at den på dagsordenen 
under punkt 6 opførte sag udgår af dagsor- 
denen for mødet i dag. Sagen vil i stedet bli- 
ve sat på dagsordenen for mødet på torsdag. 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Ingerlise Koefoed (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en kabel- 

lov. 
(Beslutningsforslag nr. B 60). 

Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 
slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger dette. 

Kinch-Jensen (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om begræns- 

ning i brugen af klorfluorkarboner. 
(Beslutningsforslag nr. B 61). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Albrechtsen (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om genopret- 

ning af havmiljøet. 
(Beslutningsforslag nr. B 62). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Tommy Dinesen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om ændret 

og styrket bedriftssundhedstjeneste (BST). 
(Beslutningsforslag nr. B 63). 
Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, 

der ledsager beslutningsforslaget, og anbefa- 
ler det til Tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Anden behandling af lovforslag nr. L 71: 
Forslag til lov om ændring af  lov om stats- 

garanti for obligationslån optaget af Færøer- 
nes Realkreditinstitut. 

Af finansministeren (Palle Simonsen). 
(Fremsat 30/10 86. Første behandling 13/ 

11 86. Betænkning 19/11 86). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om dets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 
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Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslagets tekst 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Anden behandling af lovforslag nr. L 25: 
Forslag til lov om ændring af  lov om regi- 

strerede arkitekter. (EF-statsborgeres adgang 
til at udøve virksomhed som arkitekt i Dan- 
mark). 

Af boligministeren (Thor Pedersen). 
(Fremsat 8/10 86. Første behandling 16/10 

86. Betænkning 20/11 86). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst, ændringsforslaget og 
spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Ændringsforslaget og lovforslagets tekst, 
således ændret, 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning 

I Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 

Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 
tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Forhandling om redegørelse nr. R 8: 
Landbrugsministerens landbrugspolitiske 

redegørelse af  19. november 1986. 
(Redegørelsen anmeldt 19/11 86. Redegø- 

relsen givet 19/11 86. Meddelelse om for- 
handling 19/11 86). 

Forhandling 

Bjørn Westh (S): 
Det er utroligt, så mange redegørelser re- 

geringen ønsker at give Folketinget. For et 
par uger siden havde vi industriministerens 
redegørelse, der med bilag fyldte næsten 100 
sider. Må en redegørelse i øvrigt være på 
mere end 12 sider? Industriministeren forud- 
sagde dér 8 andre redegørelser. Landbrugs- 
ministeren ønsker heller ikke at nøjes med 
én, men vil komme med yderligere 3 redegø- 
relser. 

Ærlig talt synes jeg, det er ved at gå over 
gevind. Hellere nogle kortere og færre rede- 
gørelser, hvis de så til gengæld indeholder 
nogle præcise og konkrete udsagn i stedet for 
den fristilsfacon, regeringen benytter. Det er, 
som om regeringen her i valgåret finder, at 
det er vigtigt at komme med så mange syns- 
punkter som muligt, bare de ikke binder for 
meget. 

Et eksempel: vi har i tv i sommer set land- 
brugsministeren med store armbevægelser 
indgå, hvad man vel kan kalde en privat af- 
tale med landbrugsorganisationerne om en 
vældig indsats for produktudvikling og for- 
ædling. Landbrugsministeren har på egne 
vegne givet erhvervet tilsagn om, at det of- 
fentlige skulle betale 600 mill. kr. til en ind- 
sats i løbet af nogle år. Men ministerens løfte 
blev afgivet, uden at den øvrige regering hav- 
de givet tilsagn. Erhvervet skulle så selv skaf- 
fe 900 mill. kr. eller mere. 

I landbrugsministerens redegørelse er den- 
ne sag ikke blevet gjort mere konkret, end 
den hidtil har været. I afsnit 4 står der, at det 
endnu ikke er muligt at sætte endelige tal på, 


